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Charlotta Tornvall strategisk samhällsplanerare 
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§ 433   

Val av justerare 

Kommunstyrelsens beslut 
Att jämte ordföranden justera dagens protokoll utses Kjell Classon (S) och 
Marie Fridén (M) som ersättare.     
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§ 434  

Föredragning och ajournering 

Kommunstyrelsens beslut 
 Kommunstyrelsen ajournerar sammanträdet kl 14.23-14.45   
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§ 435 Dnr KS 2018-00638 1.1.2.25 

Anmälningsärenden 2018-10-15 

Kommunstyrelsens beslut 
Redovisade anmälningsärenden läggs till handlingarna 

Sammanfattning av ärendet 
Protokoll från styrelsemöte för Borås Elnät AB  den 30 augusti 2018        
(55)  
Dnr 2018-00031, 

     

 

Månadsrapport Energi- och Miljöcenter juni 2018 från Borås Energi och Miljö 
AB    
Dnr 2018-00336,  

 

Protokoll från styrelsemöte för Fribo den 14 maj 2018 
Dnr 2018-00031, 

 

Protokoll från styrelsemöte för BoråsBorås den 28 augusti 2018  
Dnr 2018-00031, 

 

Protokoll från styrelsemöte för Borås Energi och Miljö AB den 23 augusti 2018  
Dnr 2018-00031, 

 

Protokoll från styrelsemöte för Toarpshus den 13 juni  
Dnr 2018-00031, 

 

Protokoll från styrelsemöte för Borås Elnät AB den 31 augusti 
Dnr 2018-00031, 

 

 

Dom från Kammarrätten i Jönköping i mål nr 699-17.  
Överklagat avgörande: Förvaltningsrätten i Jönköpings dom den 15 februari 
2017 i mål nr 53-16. Saken: Bidrag enligt skollagen (2010:800) till fristående 
förskola och skola (22)  
Dnr 2015-00845, 
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Delårsrapport 2018 från Sjuhärads Samordningsförbund 
Dnr 2018-00634,  

Protokoll från styrelsemöte för IBAB 
Dnr 2018-000031, 

 

Protokoll från styrelsemöte för Eolus 6 AB  
Dnr 2018-00031 

 

Protokoll från styrelsemöte för AB Bostäder i Borås den 27 augusti 2018. 
Dnr 2018-00031,  

 

Rapport Föreningen Funkisglädje, förutsättningar för  arrangemang av 
deltävling i Funkisfestivalen från Kulturförvaltningen  
Dnr 2018-00286,  

 

Ansökan från Alingsås Yrkesgymnasium AB om godkännande  
som huvudman för en utökning av en befintlig fristående gymnasieskola i 
Alingsås kommun. Borås stad avstod från att yttra sig i remissen till 
Skolinspektionen eftersom ansökan avsåg etablering i Alingsås.  
Dnr 2018-00233, 3.5.6.0, Programområde 3 
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§ 436 Dnr KS 2018-00637 1.1.2.25 

Delegationsbeslut 2018-10-15 

Kommunstyrelsens beslut 
Redovisade delegationsbeslut läggs till handlingarna 

Sammanfattning av ärendet 
Delegationsbeslut för likviditetsfrågor, upptagande av lån (24-26/2018)  
Dnr 2018-00008, 2.4.2.0, Programområde 1 

 

Delegationsbeslut för beslut om handkassor för högst  5 000 kronor (06/2018). 
Dnr 2018-00009, 2.4.2.5, Programområde 1 

 

Delegationsbeslut: Yttrande över hemvärnsmän (10/2018) 
Dnr 2018-00007, 3.2.2.7, Programområde 1 

 

Delegationsbeslut: Yttrande över ansökan om planbesked för detaljplan för 
Hulta, Klippingen 7 m.fl.   
Dnr 2018-00426, 3.1.1.1, Programområde 2 

 

Delegationsbeslut: Yttrande över planbesked för detaljplan för Norra Sjöbo, 
Mörkhättan 11  
Dnr 2018-00268, 3.1.1.1, Programområde 2 
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§ 437 Dnr KS 2018-00703 1.1.1.4 

Villkor för politiska sekreterare  

Kommunstyrelsens beslut 
Inrätta åtta politiska sekreterare i Borås Stad     

Anta villkor för politiska sekreterare 

Sammanfattning av ärendet 
Politiska sekreterare är en form av stöd till partierna och regleras i kommunal-
lagen kap 4 §§ 33-34.  Kommunstyrelsen vill inrätta åtta tjänster, vilket innebär
att varje kommunalråd kommer att få en politisk sekreterare var.  

I riktlinjen för politiska sekreterare regleras anställningsvillkor, uppsägning och
lön. Bland annat tillämpas inte lagen om anställningsskydd på politiska 
sekreterare, utan de får inte anställas längre tid än som motsvarar mandat-
perioden.  

 

 

Beslutsunderlag 
1. Villkor politiska sekreterare 
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§ 438 Dnr KS 2018-00367 1.1.1.25 

Bestämmelser om ersättningar till kommunens 
förtroendevalda 2019-2022 

Kommunstyrelsens beslutar med 12 röster mot 1 utan eget 
ställningstagande, föreslå Kommunfullmäktige besluta 
Första meningen under rubriker ”Kommunalråd” i bilaga A till ”Bestämmelser 
om ersättning till kommunens förtroendevalda 2019-2022” skall lyda: ”Till 
kommunalråden utgår årsarvode motsvarande 1,2 GN per månad” 

Reservationer 

Mot beslutet reserverar sig Ida Legnemark (V) till förmån för sitt yrkande, se 
bilaga.  

Björn Qvarnström (SD) lämnar en anteckning till protokollet,  se bilaga. 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunfullmäktiges Arvodesdelegation har tillskrivit fullmäktige och före-
slagit att kommunalrådens rätt till semester tas bort och att semesterrätten löse
in.  

s 

 

Förslag och yrkanden 

Kommunalrådet Ulf Olsson (S) har föreslagit att Kommunstyrelsen  utan eget 
ställningstagande föreslår Kommunfullmäktige besluta: Första meningen under 
rubriker ”Kommunalråd” i bilaga A till ”Bestämmelser om ersättning till kom-
munens förtroendevalda 2019-2022” skall lyda: ”Till kommunalråden utgår 
årsarvode motsvarande 1,2 GN per månad”  

Ida Legnemark (V) yrkar att Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige 
besluta: ”Lydelsen under rubriken ”Kommunalråd” inte förändras utan även 
fortsättningsvis lyder: ”Till kommunalråden utgår årsarvode motsvarande 1,0 
GN per månad”, se bilaga. 

 

Proposition 

Ordföranden ställer proposition på bifall dels till sitt eget förslag och dels till 
Ida Legnemarks (V) yrkande och finner förstnämnda proposition med över-
vägande ja besvarad. Votering begärs.  
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Följande voteringsproposition föreslås och godkänns: ”Den som bifaller 
ordförandens förslag röstar ja, den det ej vill röstar nej; vinner nej har Kom-
munstyrelsen beslutat enligt Ida Legnemarks (V) yrkande”. 

 

Omröstning 

Vid omröstningen röstas ja av Björn Qvarnström (SD), Mohamed Farah (S), 
Falco Güldenpfennig (KD), Marie Fridén (M), Malin Carlsson (S), Kjell Classon 
(S), Morgan Hjalmarsson (L), Kerstin Hermansson (C), Yvonne Persson (S), 
Tom Andersson (MP), Annette Carlson (M) och Ulf Olsson (S) samt nej av Ida 
Legnemark (V). 
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§ 439 Dnr KS 2018-00168 1.1.1.1 

Svar på motion av Patric Cerny (L): Inför kompiskortet i 
Borås 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta 

Motionen är besvarad.       

Då Följa med-kortet uppfyller intentionen i motionen om införandet av 
kompiskortet anser Kommunstyrelsen att motionen är besvarad.  

Sammanfattning av ärendet 
Patric Cerny (L) har vid Kommunfullmäktiges sammanträde 2018-02-22 lämnat 
in förslaget att införa kompiskortet i Borås.         

Kompiskortet syftar till att skapa bättre förutsättningar för personer med 
funktionsvariationer att ta del av kultur-, idrotts- och fritidsutbud. Genom 
innehav av kortet ska du kunna ta med dig en vän och denna får fri entré, 
träningsavgift eller liknande beroende på vad arrangören valt ska ingå. Man ska 
ha en pågående insats enligt LSS för att ha möjlighet att ansöka om 
Kompiskortet som är gratis. 

I projektet ”Ett gott liv” föreslogs ett så kallat Följa med-kort som syftar till att 
ge ökad social samvaro för personer med funktionedsättning (nedsättning av 
fysisk, psykisk eller intellektuell funktionsförmåga). Alla som är bosatta i Borås 
kommun, oavsett ålder och oavsett om den har någon beviljad insats eller ej, 
kan ansöka om kortet. Innehavaren av kortet, som är personligt, betalar entré 
eller avgift som vanligt medan den medföljande går in gratis.  

Kommunstyrelsen ställde sig positivt till förslaget att införa ”Följa med-kortet” 
vid sammanträdet 2017-06-19 och beslutade att översända ärendet till Fritids- 
och folkhälsonämnden för fortsatt handläggning. Följa med-kortet är nu infört i 
Borås Stad.  

Beslutsunderlag 
1. Motion, 2018-02-22 

2. Fullmäktigeskrivelse, 2018-09-20 

3. Beslutsförslag, 2018-09-20 
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§ 440 Dnr KS 2018-00250 1.1.1.25 

Kommunstyrelsens uppsiktsplikt 2018 över Kommun-
fullmäktiges uppdrag som inte ingår i budget 

Kommunstyrelsens beslut 
Godkänna upprättad rapport Kommunstyrelsens uppdrag som inte ingår i 
budget.    

Sammanfattning av ärendet 
Kommunfullmäktige fattar beslut i ärenden som leder till att en annan nämnd 
får ett uppdrag. Dessa uppdrag skapas ibland annat i motioner. Beslut om 
uppdrag leder till att en expediering av Kommunfullmäktiges protokollsutdrag 
skapas för att en nämnd ska få uppdraget. Nämnden registrerar det inkomna 
protokollsutdraget i sitt diarium som ett nytt ärende och börjar handlägga 
ärendet. Detsamma gäller när Kommunfullmäktige ger Kommunstyrelsen ett 
uppdrag. 

I bilagan till detta ärende finns de aktuella uppdragen som skapats på detta sätt.  

Beslutsunderlag 
1. Uppföljning av Kommunfullmäktiges uppdrag som inte ingår i budget januari 
– augusti 2018 (Nr 20) 

2. Redovisning av Kommunfullmäktiges uppdrag som inte ingår i budget från 
Individ- och familjeomsorgsnämnden (Nr 15)  
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§ 441 Dnr KS 2018-00033 2.4.2.3 

Avskrivning av fordringar över ett halvt basbelopp  

Kommunstyrelsens beslut 
Fordringar om en sammanlagd summa av 262 416 kronor avskrivs.  

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen föreslår att avskriva fordringar om en summa av 262 416 
kronor. Fordringarna uppgår till mer än ett halvt basbelopp per gäldenär. 
Anledningen till föreslagen avskrivning är att fordringarna inte inkommit trots 
vidtagna inbetalningsåtgärder.  

Beslutsunderlag 
1. Skrivelse, 2018-10-15 

2. Beslutsförslag, 2018-10-15 

3. E-post från Redovisningsservice, Servicekontoret, 2018-09-10 
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§ 442 Dnr KS 2018-00625 1.2.3.3 

Årsredovisning och revisionsberättelse för år 2017 med 
anhållan om ansvarsfrihet från Stiftelsen Bostäder för 
Blinda i Borås 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beviljar för sin del styrelsen för Stiftelsen Bostäder för 
Blinda i Borås ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2017.  

Sammanfattning av ärendet 
Stiftelsen Bostäder för Blinda i Borås har inkommit med årsredovisning och 
revisionsberättelse för år 2017. Kommunstyrelsen ska enligt stadgarna bevilja 
ansvarsfrihet. 

 

Av revisionsberättelsen framgår att årsredovisningen har upprättats i enlighet 
med årsredovisningslagen och ger en rättvisande bild av stiftelsens resultat och 
ställning. Styrelseledamöterna bedöms inte ha handlat i strid med stiftelselagen, 
stiftelseförordnandet eller årsredovisningslagen.  

Beslutsunderlag 
1. Årsredovisning 2017 från Stiftelsen Bostäder för blinda med anhållan om 
ansvarsfrihet, 2018-09-04  

2. Skrivelse, 2018-09-13 

3. Beslutsförslag, 2018-09-13 
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§ 443 Dnr KS 2018-00447 3.3.2.0 

Prisjustering VA-taxa 2019 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta 

VA-taxans brukningsavgifter höjs med 11 % från och med den 1 januari 2019.  

Sammanfattning av ärendet 
Borås Energi och Miljö AB har beslutat att för 2019 föreslå en höjning av VA-
taxans brukningsavgifter med 11 %. Bolaget ansöker nu om Kommun-
fullmäktiges godkännande.  

 

VA-taxehöjningen behövs främst för att täcka de ökade kapitalkostnaderna som 
uppstår då det nya avloppsreningsverket tas i drift. I den ursprungliga budgeten 
för EMC (Energi- och Miljö Center) budgeterade bolaget en 8-procentig 
höjning av VA-taxan för det första hela räkenskapsåret i drift. Fördyringen av 
EMC medför att höjningen det första året i drift behöver bli 3 procentenheter 
högre än budgeterat. Över tid är dock prognosen för VA-taxans utveckling 
lägre än ursprunglig plan. 

 

Kommunstyrelsen bedömer föreslagen prisjustering som nödvändig utifrån 
investeringen i EMC, den uppkomna fördyringen samt VA-lagstiftningens 
balanskrav.  

Beslutsunderlag 
1. Borås Energi och Miljö AB:s framställan, 2018-06-04 

2. Borås Energi och Miljö AB:s styrelseprotokoll, 2018-05-24 
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§ 444 Dnr KS 2018-00448 3.3.3.0 

Avfallstaxa - hushåll inför 2019 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta  

Avfallstaxa hushåll höjs med 1,5 % från och med den 1 januari 2019.  

Sammanfattning av ärendet 
Borås Energi och Miljö AB har beslutat att för 2019 föreslå en höjning av 
Avfallstaxa – hushåll med 1,5 %. Bolaget ansöker nu om Kommunfullmäktiges 
godkännande.  

 

Avfallstaxan har inte höjts sedan 2007. Prishöjningen behövs då Borås Energi 
och Miljö AB avser investera i en ny förbehandlingsanläggning för matavfall. 
Prishöjningen behövs även för att förbättra inpasseringssystemen till 
återvinningscentralerna samt för att möta ökat allmänt prisläge och ökade 
drivmedelskostnader.  

Beslutsunderlag 
1. Borås Energi och Miljö AB:s framställan, 2018-06-04 

2. Borås Energi och Miljö AB:s styrelseprotokoll, 2018-05-24 
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§ 445 Dnr KS 2018-00620 2.6.1.1 

Modulskola till Daltorpskolan F-6 

Kommunstyrelsens beslut 
Godkänna Lokalförsörjningsnämndens förslag om hyra av moduler till 
Daltorpskolan F-6 samt bevilja investeringsanslag om 24 300 000 kronor fö
etablering av modulskolan. En förutsättning för beslut är att Grundskole-
nämnden tillstyrker förslaget.  

r 

Sammanfattning av ärendet 
Lokalförsörjningsförvaltningen föreslår att en modulskola uppförs för att möta 
Grundskoleförvaltningens behov av en F-6 skola med två paralleller. När 
modulskolan är klar är Grundskoleförvaltningens avsikt att lämna idag inhyrda 
lokaler på Druveforsvägen 33. Den nya modulskolan kommer att fylla 
Daltorpskolans behov av elevplatser fram tills en ny F-6 skola är inflyttningsklar 
i område Göta-Gässlösa. Delar av modulskolan kan även användas vid andra 
kommande evakueringar av större grundskolor (ombyggnationer) och där 
elever inte får plats i Kronängskolan. 

Den totala årliga kostnaden för modulskolan beräknas 2020 uppgå till 7 867 988 
kr. Under 2019 kommer endast kostnader för hyra och drift från halvårsskiftet 
varför den beräknas till 2 517 000 kr. Investeringsprojektet aktiveras i 2019 års 
bokslut och kapitalkostnader kommer därför bli en kostnad först 2020. 
Grundskolenämnden kommer att debiteras en schablonhyreskostnad för 
modulskolan enligt nuvarande internhyresmodell.  

Beslutsunderlag 
1. Skrivelse från Lokalförsörjningsnämnden: Modulskola till Daltorpskolan F-6, 
2018-08-21 
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§ 446 Dnr KS 2018-00058 2.6.1.1 

Anslagsframställan för Sven Eriksonvallen, ny- och 
ombyggnad av omklädningsbyggnad 

Kommunstyrelsens beslut 
Lokalförsörjningsnämnden beviljas ett investeringsanslag på 15 410 000 kronor 
för ny- och ombyggnad av omklädningsbyggnad vid Sven Eriksonvallen 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen godkände 2018-02-05  projekteringsframställan för 
ombyggnation av Sven Eriksonvallen, Varbergsvägen, Viskafors, Rydboholm 
1:407 med en projektbudget om 13 500 000 kr vilket finns upptaget i 
Kommunfullmäktiges investeringsbudget för 2018.  

Arbetet har genomförts i nära samarbete med representanter för Fritids- och 
folkhälsonämnden och fotbollsklubben. Genom att riva befintliga modul-
byggnader, kiosken samt en fristående byggnad och ersätta dessa med en ny 
större byggnad så kommer klubbens behov av en komplett klubblokal att 
tillgodoses. Åtgärden har också energibesparande effekter, bland annat genom 
den nya värmepumpsanläggningen.  

Den totala hyran beräknas till 1 046 tkr efter färdigställande, vilket är en 
hyreshöjning om 554 tkr. Projektet finns upptaget i Borås Stads investerings-
budget 2018 med en budget om 13 500 000. Byggstart planeras till hösten 2018 
och inflyttning sker sommaren 2019. 

Kommunstyrelsen noterar att investeringsutgiften är högre än den av 
Kommunfullmäktige avsatta summan i årets investeringsbudget. Projektet är 
inte förändrat men prisbilden vid upphandlingen har visat sig bli högre vilket vi 
kunnat se även i andra objektsupphandlingar. Om en investeringsutgift avviker 
från den av Kommunfullmäktige beslutade nivån skall normalt denna prövas av 
Kommunfullmäktige. I detta fall skiljer det 1,9 mnkr vilket inte är oväsentligt. 
Den totala hyran för Fritids- och folkhälsonämnden beräknas dock öka med ca 
20 tkr vilket bl.a. beror på att driftkalkylen förbättrats. I och med att projektet 
är oförändrat och att hyresförändringen kan hållas på en rimlig nivå bedömer 
Kommunstyrelsen att anslagsbeslutet kan tas av Kommunstyrelsen. Detta ökar 
också möjligheten att projektet skall bli klart inom planerad tid och kunna tas i 
bruk inför höstterminen 2019.  

Beslutsunderlag 
1. Beslutsskrivelse 

2. Anslagsframställan från Lokalförsörjningsnämnden 
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3. Godkännande från Fritids- och folkhälsonämnden 
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§ 447 Dnr KS 2018-00613 1.2.4.0 

Upphandling av nya montrar till Textilmuseet 

Kommunstyrelsens beslut 
Kulturnämnden beviljas ett investeringsanslag på 3 000 000 kronor för upp-
handling av föremålsmontrar till Textilmuseet. Anslaget finansieras genom att 
Kommunstyrelsen utnyttjar sitt bemyndigande att ge tilläggsanslag för oförut-
sedda kostnader och utgifter.  

Annette Carlson (M) lämnar en anteckning till protokollet, se bilaga. 

Sammanfattning av ärendet 
Kulturnämnden hemställer hos Kommunstyrelsen om investeringsmedel 2,5-
3,0 mnkr för upphandling av föremålsmontrar till Textilmuseet vilka ska 
användas för utställningen Balenciaga – master of couture 2018-12-15 – 2019-
04-21 och sedan återanvändas i en basutställning om Mode.  

 

Kulturnämnden skriver att Textilmuseet återinvigdes i maj 2014 på Textile 
fashion center och har sedan dess färdigställt två av tre planerade basutställ-
ningar: Textil Chock samt Textil Kraft (prisad som årets utställning 2016). 
Kvarvarande basutställningsprojekt om Mode ska placeras i svarta rummet på 
våning 1 och introducerar 1900-talets modehistoria med särskilt fokus på 
museets samlingar och det som är producerat i Borås och Sjuhäradsbygden.  

 

Textilmuseet har sedan länge sökt samverkan med ett av världens ledande 
museer Victoria & Albert museum i London och har nu fått möjlighet att, som 
endast ett av fyra museer i världen, visa den unika internationella vandrings-
utställning Balenciaga – master of couture. Designer Cristóbal Balenciagas vars 
enastående kreativitet revolutionerade under 1950- och 60-talet modet med 
djärva arkitektoniska linjer som påverkar oss än idag. Utställningen är vida 
omtalad och har rosats i såväl internationell som svensk press. Balenciaga – 
master of couture är en storsatsning, både ekonomisk och arbetsmässig, viktig 
för att fortsätta museets vision om att bli en internationell mötesplats och ett 
ledande museum för textil. Utställningen invigs 2018-12-15.  

I dagsläget har Textilmuseet inga fullödiga montrar att exponera mode på ett 
kvalitativt och säkert sätt. När museet fick chansen att ta emot Balenciaga-
utställningen skapades därför idén att kombinera monterbehoven för detta 
projekt med den framtida basutställningens behov. Montrarna beräknas kosta 
2,5-3 miljoner kronor och kommer sedan att återanvändas i den nya basutställ-
ningen om Mode. 
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Kommunstyrelsen ser givetvis positivt på att Kulturnämnden har fått 
möjligheten att visa en stor internationell utställning som Balenciaga. Detta för 
med sig ett engagemang både personellt och materiellt. I det här fallet bedömer 
nämnden att nya utställningsmontrar är nödvändiga för att kunna ta emot 
utställningen. Kulturnämnden har inget tillgängligt investeringsanslag från 
Kommunfullmäktige för att finansiera inköpet vilket blir ett problem om 
tidsplanen skall kunna hållas. Detta borde kunnat förutses tidigare i processen. 
Kommunstyrelsen avser därför under dessa omständigheter att utnyttja sitt 
bemyndigande från KF att besluta om tilläggsanslag för oförutsedda kostnader 
och utgifter för sammanlagt 5 000 tkr under 2018. Hittills under året har inga 
sådana beslut tagits.  

Beslutsunderlag 
1. Beslutsskrivelse till KS 

2. Kulturnämndens anslagsbegäran 
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§ 448  Dnr KS 2018-00737 4.4.1.1 

Initiativärende (M) Borås Stads gymnasieelever måste 
även fortsättningsvis ha möjligheten att få kunskapen 
om att starta och driva ett eget företag 

Kommunstyrelsens beslut 
 Ärendet remitteras till Stadsledningskansliet.    

Sammanfattning av ärendet 
Annette Carlson (M), Marie Fridén (M), Oliver Öberg (M) och Hasse Ikävalko 
(M) har lämnat ett initiativärende, se bilaga. 

 

Förslag och yrkanden 

Annette Carlson (M) med flera yrkar att Kommunstyrelsen beslutar att Stads-
ledningskansliet snarast möjligt återkommer med förslag på lösning för att 
elever i Borås Stads gymnasieskolor även fortsättningsvis ska få möjligheten att 
få kunskapen om att starta och driva ett företag. 

 

Kommunstyrelsens ordförande Ulf Olsson (S) yrkar att Kommunstyrelsen 
beslutar: Ärendet remitteras till Stadsledningskansliet. 
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§ 449 Dnr KS 2018-00647 3.1.1.0 

Anmäla intresse till arkitekttävlingen - Europan 15 
Gässlösaområdet 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen anmäler intresse att delta i Europan 15. Tävlingsområde 
föreslås vara Gässlösaområdet och dess anslutning till centrum.  

 

Detaljplanearbete i Gässlösaområdet bör avvakta tills tävlingen är avgjord, 
undantaget detaljplaner för kommunal service och behov.  

Sammanfattning av ärendet 
Europan Sverige bjuder in kommuner, utvecklare, och andra intressenter att 
presentera förslag till svenska tävlingsområden för Europan 15. Europan är en 
internationell tävling för arkitekter under 40 år. Tävlingen hålls vartannat år, 
och den omgång som utlyses nu kallas Europan 15. Temat för årets tävling är 
Productive Cities. 

 

Europan håller i hela tävlingsprocessen och kommunen får tillgång till ett stort 
europeiskt nätverk från olika städer i Europa. Tävlingen resulterar i ett stort 
antal innovativa förslag från svenska och europeiska arkitekter, landskaps-
arkitekter och fysiska planerare. Vinnande tävlingsförslag kan sedan föras in i en 
fortsatt implementeringsprocess.  

 

Borås föreslår Gässlösa som ”tävlingscase”, syftet med att delta är att få in en 
mängt bra och intressanta idéer till vårt fortsatta planeringsarbete med Gäss-
lösa. Utifrånperspektivet från deltagarna i Europantävlingen kan ge nya idéer 
om hur Gässlösa kan utvecklas i framtiden.  

 

Genom att delta i Europan 15, signalerar Borås att staden menar allvar med att 
utveckla Gässlösa till en attraktiv stadsdel. Deltagandet i tävlingen kommer göra 
Borås mer känt som en stad i framkanten bland planerare och arkitekter och 
övriga i byggbranschen. Detta väcker intresse för Borås som stad och som 
möjlig arbetsgivare. Uppmärksamheten kring tävlingen skulle kunna ge 
momentum till omvandlingen av området och ökar intresset hos fastighetsägare 
och byggherrar och samlas kring en gemensam målbild.  
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Som underlag för tävlingen behöver kommunen ta fram programhandlingar 
som beskriver Gässlösaområdet och dess förutsättningar och en samsyn om 
hur kommunen ser på den framtida utvecklingen i Gässlösa.  

 

För att ta vara på de goda idéer som tävlingen kan ge, och föra in dem i 
planeringen så bör man avvakta detaljplanearbete i Gässlösaområdet innan 
tävlingen är avgjord, undantaget detaljplaner för kommunal service och behov.  

 

Möjlighet till medborgardialog 

Tävlingen kan användas som en del i en medborgadialog och därmed skapa 
samtal med medborgarna om stadsplanering och hur man ser på den framtida 
utvecklingen i Borås. Tävlingen kan bidra till att få fler unga att intressera sig 
för samhällsplanering och tekniska yrken. 

 

Kostnader 

Kostnaderna beräknas till 2 miljoner kronor och består av tävlingsavgiften, 
personalresurser samt deltagande i konferenser och möten med övriga 
deltagande städer i Europa. Finansiering kan ske via Byggbonusen. 

 

Styrning 

Styrningen av arbetet sker från Kommunstyrelsen med presidierna från tekniska 
nämnden, samhällsbyggnadsnämnden, miljö- och konsumentnämnden, 
lokalförsörjningsnämnden och fritid- och folkhälsonämnden.  

Arbetet leds av Stadsledningskansliet i en förvaltningsövergripande arbetsgrupp. 

 

Stadsledningskansliet återkommer till Kommunstyrelsen med en mer detaljerad 
projektplan när/om Borås har blivit utsedd att delta i Europan 15 vilket 
bedöms ske senare under 2018.  

      

 

 

 

 





Bilaga till Kommunstyrelsens protokoll 2018-10-15, § 438

Borås Stad 
2018-10-15 

Kommunstyrelsen 
51 

Protokollsanteckning 
Förslaget avser den ekonomiska ersättning som utgår till kommunalråd i form av arvode. Arvoden 
är inte semesterersättningsgrundade och till följd av detta föreslås en höjning av de kommunala 
arvodena till l,2 GN. 

Höjningen motsvarar en merkostnad på över en halv miljon kronor per år, således över två miljoner 
kronor per mandatperiod. Vi är starkt kritiska till förslaget när Borås Stad samtidigt har utmaningar 
kring finansieringen av Borås Stads grundskolor, varav två grundskolor som var 
nedläggningshotade då resurser saknades under budget 2018. 

Det mest ansvariga vore att prioritera kommunens kärnverksamhet, välfärden, och säkerställa att 
kommunens barn och äldre får en förhöjd tillvaro - före höjda politiska ersättningar. 

sverigedemokraterna ser därmed hellre att vårt förslag från arvodesdelegationen om en justering 
av arvodena till 0, 9 GN blir gällande. De frigjorda resurserna kan istället fördelas till grundskolan 
eller vård- och äldreomsorgen i samband med budget 2019. 

För sverigedemokraterna 

Björn Ovarnström 



Bilaga till Kommunstyrelsens protokoll 2018-10-15, § 447

PROTOKOLLSANTECKNING 2018-10-15 
Kommunstyrelsen 

Upphandling av nya montrar till textilmuseet 

Vi ser i grunden positivt på att Kulturnämnden har fått möjligheten att visa en stor internationell 
utställning som Balenciaga. Detta för med sig ett engagemang både personellt och materiellt. Kul-
turnämnden bedömer att nya utställningsmontrar är nödvändiga för att kunna ta emot utställning, 
vilket vi inte ifrågasätter. Dock anser vi att det rödgröna styret i Kulturnämnden, d.v.s. Socialde-
mokraterna, Miljöpartiet och Vänsterpartiet,  har brustit i ledning och styrning genom sitt age-
rande. Mycket sent i processen vänder sig nu nämnden till Kommunstyrelsen om en begäran om 
investeringsanslag, trots att upphandling är gjord och montrar redan är inköpta. Detta utan att 
nämndens ledning har reflekterat över om det fanns utrymme i budget eller inte.  

För Moderaterna 

Annette Carlson 

För Kristdemokraterna 

Falco Güldenpfennig 



Bilaga till 448 Borås Stads gymnasieelever måste även fortsättningsvis ha möjligheten att få kunskapen om att starta och 
driva ett eget företag

INITIATIVÄRENDE 2018-10-15
KOMMUNSTYRELSEN

Borås Stads gymnasieelever måste även fortsättningsvis ha möjligheten att få kunskapen 
om att starta och driva ett eget företag 

Den 4 oktober 2018 inkom en skrivelse från Ung Företagsamhet Älvsborgs styrelse till 
Kommunstyrelsen. I skrivelsen lyfts den situation som organisationen hamnat i då Boråsregionen 
ser över regelverket för hur tillväxtmedel ska användas till projektmedel. Styrelsen i Ung 
Företagsamhet ser allvarligt på att verksamheten inte har en långsiktig finansiering från 
kommunerna där verksamhet bedrivs och anser att för att verksamheten ska kunna fortsätta i 
Boråsregionen måste verksamheten få en stabil och långsiktig finansiering som inte skiftar år från 
år.  

I Borås biföll Kommunfullmäktige (2015-04-16) en motion från Moderaterna där beslutet var att 
- Skolledningen på respektive skola ska lägga in entreprenörskapskurserna så att alla elever

har det som ett möjligt val i praktiken. Det ska finnas en plan för att möjliggöra och
underlätta för eleverna att kunna starta och driva UF-företag.

- Samtliga Borås Stads gymnasieskolor använder Ung Företagsamhets koncept UF-
företagande.

Det är därför oroande att ta del av Ung Företagsamhet Älvsborgs skrivelse då konsekvensen, av 
att inte ha en långsiktig finansiering, är att eleverna i Borås Stads gymnasieskolor kan mista 
möjligheten till att få kunskapen och chansen att prova på att starta och driva ett eget företag från 
och med 2019. 

För att eleverna i Borås gymnasieskolor ska få bibehålla möjligheten att få kunskapen om att 
starta och driva ett eget företag krävs åtgärder. Moderaterna ser två möjliga vägar för en långsiktig 
finansiering. 

- Sjuhärads kommunalförbund finansierar verksamheten i alla Boråsregionens kommuner.
- Borås Stad avsätter medel i 2019 års budget.

Med hänvisning till ovanstående föreslår vi att Stadsledningskansliet snarast möjligt återkommer 
med förslag på lösning för att elever i Borås Stads gymnasieskolor även fortsättningsvis ska få 
möjligheten att få kunskapen om att starta och driva ett eget företag. 

För Moderaterna 
Annette Carlson 
Marie Fridén 
Oliver Öberg 
Hasse Ikävalko 
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